
Zápis ze 17. řádného zasedáńı AS FEL

konaného dne 27. 6. 2008 od 9.00 hodin

Př́ıtomńı zaměstnanci: Petr Boreš, Jindřich Fuka, Petr Habala, Karel Hoffmann, Jan Holub,
Josef Kolář, Vı́tězslav Kř́ıha, Miroslav Lev, Mirko Navara, Michal Pěchouček, Petr Skalický

Př́ıtomńı studenti: Mattia Butta, Martin Dobiáš, Jǐŕı Dostál, Martin Půlpitel, Jan Sláma,
Monika Žáková

Hosté: Ivan Jeĺınek, Pavel Mindl, Zbyněk Škvor, Boris Šimák

Složeńı akademického senátu

Vzhledem k tomu, že senátor Radomı́r Černoch složil bakalářské zkoušky, přestává být členem
akademického obce i senátu. Zároveň má možnost zapsat se do navazuj́ıćıho programu do 30 dn̊u,
č́ımž by jeho mandát nezanikl. Předseda senátu navrhl dočasně sńıžit počet člen̊u senátu z 23 na
22, proti čemuž nebyly vzneseny žádné námitky.

1 Schváleńı programu

1. Schváleńı programu

2. Volba nového předsednictva

3. Projednáńı studijńıho programu EEM

4. Zrušeńı katedry mechaniky a materiál̊u

5. Zpráva o hospodařeńı AS FEL za rok 2007

6. Výročńı zpráva

7. Český institut informatiky a kybernetiky

8. Různé

Hlasováńı Schváleńı programu schváleno 12–0–2 (pro–proti–zdržel se).
Čas: [0:05]

2 Volba nového předsednictva

Hlasováńı Nový předsedou a tajemńık byli zvoleni Petr Habala a Michal Kub́ınyi. schváleno
12–0–2 (pro–proti–zdržel se).
Čas: [0:07]
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Webmaster, nástěnkář

Vzhledem odstoupeńı Radomı́ra Černocha ze senátorské funkce se jako nový webmaster a mo-
derátor e-mailové konference nab́ıdl Jan Sláma. Za nástěnkáře Mirko Navara.
Čas: [0:12]

3 Projednáńı studijńıho programu EEM

Navara: Mám dotaz: Co vlastně schvalujeme? Matematik vid́ım dokonce několik: Jiné jsou v
přehledu, jiné v KOSu.
Starý: Jde o harmonizaci s programem KME, který už prošel. Ve své prezentaci hned vysvětĺım
všechny zmatky:

• Materiály jsou prezentované v té verzi, ve které byly předloženy akademickému senátu k pro-
studováńı. Zároveň děkuji všem, co k programu pośılali své připomı́nky.

• Bakalářský obor je rozdělen na 2. Jeden je technický a jeden ekonomický. Oba programy se
překrývaj́ı z hlediska struktury, ale obsahově se lǐśı.

• Matematika 1 a 2, tedy analýza a algebra jsou sice uvedeny v povinně volitelných předmětech
ačkoli je předmět povinný. Je to jen kv̊uli stávaj́ıćı struktuře KOSu.

Navara: Ale proč nesed́ı hodinové dotace? A proč maj́ı lineárńı algebru dvakrát?
Starý: Matematika 2 je vlastně lineárńı algebra. Je to jen organizačńı chyba. A Matematika 3 je
vlastně Matematika 2. Za to se silně omlouvám, jde to na moji hlavu. Já jako koordinátor jsem
dával ideový rámec, ale už jsem nezkontroloval práci lid́ı, kteř́ı programy implementovali.
Knápek: Matematiky jsou shodné jako v EEM.
Starý: Podobně v magisterských oborech už prošly předměty Matematika pro silnoproud a Ma-
tematika pro elektrotechniku, které jsou pak stejné všude. Pro akreditaci všechno uprav́ım.
Navara: A lineárńı algebry jsou navzájem duplicity?
Starý: Nev́ım, mně tento předmět př́ılǐs nezaj́ımá. Soustředil jsem se na své předměty.
Mindl: Je to dáno několikanásobnou iteraćı při synchronizaci předmět̊u.
Kub́ınyi: Ve stávaj́ıćıch studijńıch programech se v Matematice 3 učily řady a integrály. Ty tam
ted’ nejsou?
Starý: Tato témata v Matematice 3 jsou. Vı́m, že v tom předmětu budou mı́t studenti hodně
práce, ale výuka by měla prob́ıhat sṕı̌se aplikačńı formou. Přeci jen se jedná o bakalářskou etapu.
Čas: [0:26]

Akademický senát odhlasoval žádost na prof. Starého o podrobněǰśı prezentaci programu.
Starý: Elektrotechnický seminář byl tvořen za účasti všech kateder, které se pod́ıĺı na programu
EEM, a je motivačńı.

Na dotaz Jana Slámy byly prezentovány osnovy předmětu.
Boreš: Uvažovali jste ten problém, že obsah předmětu je předevš́ım přednáškový. Neńı pak lepš́ı
udělat přednášku rovnou?
Starý: Neńı to nutné. Na oboru nebudou stovky student̊u, aby se seminář přespř́ılǐs kouskoval.
Sláma: Např. u technologíı bych čekal, že budou mı́t rozsah cca. 4 přednášky. Zde se mi zdá, že
pohony a trakce maj́ı nadměrnou dotaci.
Starý: Já jsem jen pověřoval lidi. Doufal jsem, že se jednotlivé katedry mezi sebou dohodnou. Ale
děkuji za připomı́nku, sám tuto změnu dělat nemůžu, ale předám ji dál k zapracováńı.
Čas: [0:36]

• Předmět Programováńı 1 je společný, neńı třeba se hádat, jestli Javu nebo C-čko.
• Prezentačńı dovednosti jsou v prvńım semestru, ale prezentace se bude vyžadovat i jinde.
• V diskusi zaznělo, že program má malou dotaci fyziky. Skupina se tak ale dohodla, v pro-

gramu je pouze jedna Fyzika s t́ım, že zbytek se oduč́ı v aplikovaných předmětech. Prof.
Starý na požádáńı promı́tl program přednášek předmětu Fyzika.
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Kř́ıha: V přednáškách chyb́ı elektřina a magnetismus, což nevad́ı – bude se učit v elmag. poli.
Proč to ale je v programu cvičeńı?
Starý: Toto jsem nezachytil. Beru to jako připomı́nku, předám dál. Ale řeknu vám to ještě jinak –
já jsem měl největš́ı studijńı úspěch tehdy, když jsem si spletl bakalářský a magisterský předmět.
Zadal jsem student̊um semestrálńı projekt pro magistry s t́ım, že si vše muśı dostudovat. Byli
z nich pak skvěĺı studenti.
Sláma: Kolegové ze současného magistra, kteř́ı měli 2 fyziky, si stěžuj́ı, že j́ı měli málo.
Děkan: Je třeba materiál projednávat koncepčně.
Kř́ıha: My ale muśıme zajet do podrobnost́ı, abychom posoudili, jestli je program kvalitńı a jestli
je rozsah předmětu dostatečný.
Mindl: Nav́ıc Fyzika neńı jediná fyzika v programu. Je rozprostřena do v́ıce předmět̊u.
Starý: Já si mysĺım, že tým se rozhodl kompetentně. Mě přesvědčili.
Navara: Kdybyste prošel předměty typu S a řekl, který je povinný a proč, urychlilo by to jednáńı.
Je povinné Svařováńı a pájeńı? Muśı student absolvovat Historie vědy a techniky, Historie 1 a
Historie 2 ?
Starý: Tak proč jsme tuhle tabulku dávali týden dopředu?
Knápek: Tuto věc jsme diskutovali s rektorem. Humanitńıch předmět̊u je několik, student si
vyb́ırá jeden.
Pěchouček: Jde tu o otázku, jestli je množstv́ı fyziky vyvážené k ostatńım předmět̊um.
Starý: Kdyby to tak nebylo, program nepředkládáme.
Čas: [0:47]
Mindl: Ale na př́ıpravě se pod́ılel i prof. Jǐŕıček!
Bouda: V současném programu byly vynechány partie mechaniky, statiky, kinematiky a dynamiky
části (nikoli jen hmotného bodu), z termodynamiky neńı nic a ani ze sd́ıleńı tepla. Fyzika materiál̊u
tam také neńı. Bylo řečeno, že zrušeńı těchto předmět̊u povede k přesunu látky do předmět̊u Fyzika.
Tam to však neńı.
Čas: [0:52]
Starý: V T5 jsme vymysleli ”masový individuálńı studijńı plán“. Vymysleli jsme to, že se nejlepš́ım
student̊um nab́ıdne individuálńı studijńı plán a seskuṕı se do jedné skupiny.

Předmět Řı́zeńı projekt̊u je sṕı̌se manažerský předmět pro lidi, kteř́ı budou projekty ř́ıdit.
Humanitńı předmět je typu 1 z N, student si může zapsat libovolný předmět z humanitńıch.
Chtěli jsme, aby se student nepřespecializoval a aby měl předměty nejen ze své mateřské fakulty.

Proto má mezi povinnými i předměty z r̊uzných kateder.
Dále jsou tu magisterské obory, kterých je 5. U ekonomických neńı problém, tam je přetlak,

boj́ım se o množstv́ı student̊u na technických oborech.
Předmět Ekonomika elektroenergetiky je náš, pověstný, na který studenti často vzpomı́naj́ı. Za

t́ım předmětem si stoj́ım, a to i v technických předmětech.
Téma jakosti v předmětu Řı́zeńı jakosti je zaj́ımavé pro všechny. Předmět by mohl být dokonce

zaj́ımavý pro celou fakultu.
Čas: [1:03]

Ještě se vrát́ım ke komplexńı proměnné. Dali jsme ji do předmětu Matematické aplikace, je
tam přilepená jako ”shnilý kompromis“. Vı́m o tom, jinak se tam dát nemohla.
Sláma: Já už s komplexńı proměnnou problém nemám.
Starý: Uvědomme si ale, pro kolik lid́ı je tento bakalářský program.
Sláma: V profilu absolventa je, že student muśı umět navrhovat elektrické stroje a př́ıstroje. Jak
se to student může naučit za 7 přednášek? Výkonové součástky se smrskly z předmětu 2+2 v E+I
na 2 přednášky.
Mindl: Látka je rozprostřená – nemáme jeden předmět, který by studenta naučil dané téma celé.
Muśıte umět brát program nejen ze své perspektivy. Žádný program neńı dokonalý, ani EEM.
Nenechte se ovlivnit negativńı prezentaćı toho programu některými lidi, neńı to tak.
Čas: [1:13]
Habala: Ukončeme diskusi z časových d̊uvod̊u, za chv́ıli se staneme neusnášeńıschopńı. Nejdř́ıve
hlasujeme o variantách. Výsledek: 7 hlas̊u pro neutrálńı vyjádřeńı, 7 hlas̊u pro vyjádřeńı s výhradami
a 3 pro vyjádřeńı nedoporučujeme.
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Hlasováńı Varianta 1: ”AS FEL projednal návrh programu EEM a doporučuje jej ke schváleńı
VR FEL.“ 4-4-7.

Hlasováńı Varianta 2: ”AS FEL projednal návrh programu EEM a s výhradami doporučuje ke
schváleńı VR FEL.“ 12-0-3.

Usneseńı 18/1: AS FEL projednal návrh programu EEM a s výhradami doporučuje ke schváleńı
VR FEL. schváleno 13-0-2

Čas: [1:17]

4 Zrušeńı katedry mechaniky a materiál̊u

Děkan: V prvńım kroku se nebude vlastně nic d́ıt, protože členové katedry sed́ı bĺızko svých
budoućıch kateder. Dislokace pak proběhne v rámci celkové dislokace.
Benda: Katedra má ve svém posláńı realizovat základńı inženýrské myšlenky. Jde mi o to, aby
takový obor pokračoval i na nastávaj́ıćıch dvou katedrách.

Usneseńı 18/2: AS FEL schvaluje zrušeńı katedry mechaniky a materiál̊u. schváleno 14-0-1

Boreš: Jde mi o drobnosti: Katedra má svého studijńıho referenta, který zapisuje známky. Zruš́ı-li
se katedra, neńı kdo by zapisoval známky. Jde mi jen o to, aby se vychytaly i tyto drobnosti.
Čas: [1:22]

5 Zpráva o hospodařeńı AS FEL za rok 2007

Čas: [1:25]
Mráz: Zpráva se skládá ze 2 část́ı. Prvńı je zdrojová část, druhá ukazuje zp̊usob, jak byly zdroje
čerpány.

Investičńı stránka za rok 2007 se pohybuje okolo 111 mil zejména kv̊uli investićım na Karlově
náměst́ı, které tvoř́ı cca 100 mil.

Doplňková činnost je těžko předv́ıdatelná, záviśı na hospodářských smlouvách jednotlivých
kateder. Obsahuje okolo 20 mil.

V oblasti zahraničńıch projekt̊u je fakulta úspěšná. V roce 2007 jsme se dostali za hranici
100 mil.

Tabulka 8. ukazuje př́ıpravu fakulty na daľśı roky pro chv́ıle, kdy dojde k poklesu student̊u.
Je k tomu určen Fond provozńıch prostředk̊u. Dnes je pro ”hubená léta“ v záloze 80 mil, které by
měly kompenzovat 50% rozpočtu tvořeného př́ıspěvky na studenta, tedy fluktuovat může celkem
400 mil. Z rezervy však tvoř́ı stipendijńı fond asi 15 mil.

V energetice se nám za posledńı 2 zimy podařilo vytvořit rezervu 3 − 4 mil, ale to může být
rychle pryč, jakmile udeř́ı mrazy.

Z 26 mil. ve fondu provozńıch prostředk̊u je 50% na fakultu a 50% na jednotlivá pracovǐstě.
Tento fond je magický, protože se z něj dá financovat cokoli kdykoli. Oněch 50%, se kterými
disponuje fakulta, také slouž́ı jako změkčuj́ıćı poľstář pro všechny př́ıpady.

Vzal jsem to letem světem, podrobněji byla seznámena ekonomická komise.
Habala: Pokud nejsou dotazy, můžeme považovat zprávu za projednanou. Schváleńı bychom ne-
chali na př́ı̌stě, až budeme usnášeńıschopńı.
Fuka: Zápis z komise na v př́ıslušném adresáři na Infodeku, komise byla kompletńı, také bych
chtěl poděkovat prof. Navarovi za připomı́nky.
Čas: [1:39]
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6 Výročńı zpráva

Habala, děkan: Máte nějaké poznámky nebo připomı́nky?
Zazněla připomı́nka na chyběj́ıćı závěr.

Habala: Bylo by dobré, aby ještě před schváleńım byla předložena finálńı verze. V části úvod je
pouze obrovský nápis DĚKAN, což je sice výstižné, ale ve finálńı verzi by tam mohl být opravdu
text.
Kř́ıha: Vzhledem k nedopracovanosti by bylo vhodné, aby zpráva byla stažena z programu. Běž́ı
nám totiž p̊ulročńı lh̊uta ke schváleńı, jinak budeme rozpuštěni.
Děkan: Stahuji zprávu z programu.
Čas: [1:45]

7 Český institut informatiky a kybernetiky, Centrum exce-
lence Antońına Svobody

Mař́ık: Motivačńıch faktor̊u bylo několik. Informatika je velmi silná na FEL a nemáme, kam se
rozr̊ustat. Strukturálńı fondy EU do Prahy nepotečou dokud nebude kam. Nav́ıc ČVUT potřebuje
zviditelńı informatiky kromě katedry informatiky.

V ćılovém stavu je 400 špičkových pracovńık̊u také spojeńım výzkumńık̊u ČVUT i Akademie
věd. Chceme také vytvořit společný prostor pro výzkum, laboratoře, show-cases display windows
a inkubátory. Nápad by přesahoval ČVUT, spolupráce by prob́ıhala i s americkými pracovǐsti.

Prostorově by vznikla budova na ulici Jugoslávských partyzán̊u, př́ınosem by také byl vznik
kongresového centra ČVUT. Nachystali jsme flexibilńı zp̊usob obsazováńı mı́st. Právo maj́ı ti, kteř́ı
maj́ı vědecké výsledky a dař́ı se jim synergie. To vše za pakatel 1, 6 miliard Kč. Poč́ıtá s návratnost́ı
30 let.

Pracovńıci by z̊ustávali zaměstnanci ČVUT. Výzkum by byl spojen s výchovou magistr̊u i
doktorand̊u.

Zejména CAK, katedry kybernetiky a ř́ıdićı techniky projevily velký zájem o toto pracovǐstě a
přesunuly by se celé do těchto prostor. Tato pracovǐstě nemaj́ı 230 pracovńık̊u.

Obdobná řešeńı je Robotic Institute na Carnegie Mellon University a National Institute of
Informatics v Tokyo.

Zjistilo se, že je třeba koncentrovat pracovńıky do nadkritické velikosti týmů, cca nad 5 lid́ı.
Dále byly prezentovány podrobnosti nového výzkumného centra.

Čas: [2:20]

8 Různé

Hlasováńı Datum př́ı̌st́ıho zasedáńı bylo stanoveno na 10. 10. 2008. schváleno 12–0–1.
Po skončeńı zasedáńı proběhlo mimořádné zasedáńı pedagogické komise. Byly projednávány

připomı́nky ke studijńımu programu EEM.
V Praze 27. 6. 2008

V. Kř́ıha P. Habala M. Kub́ınyi
předseda AS FEL předsedaj́ıćı AS FEL tajemńık AS FEL
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